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PROTOKÓŁ  Nr XXVI/16 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  6 września  2016 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych) i otworzył obrady XXVI sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1)   Gajda Wiesława 
2) Jakubowicz Mieczysław 
3) Jung Alina 
4) Krawczyk Ilona 
5) Lesiak Edward 
6) Leszcz Waldemar 
7) Mutwil Artur 
8) Przynoga Franciszek 
9)    Siudy Krystian 
10) Słomiński Tomasz 
11) Sygnowski Zygmunt 
12) Szymczak Piotr 
13) Mirosław Wdowiak 
14) Żołnowska Maria 

Nieobecni: 
Krystyna Burnat 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 
4) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
5) Wojciech Knap – Informatyk UM w Iłowej 
6) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 
7) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
8) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
9) Małgorzata Hajdas – Grzesik – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
10) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 
11) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych UM w Iłowej 
12) Beata Laskowska-Trzeciak Dyrektor Zespołu Szkół w Iłowej 
13) Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji UM w Iłowej 
14) Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 

 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
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II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej, 
2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – referuje Kierownik Referatu 
Podatków, Opłat i Egzekucji  (Druk Nr 75), 

2) zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso – referuje Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji    
(Druk Nr 76 str 1 i 4), 

3) wprowadzenia opłaty targowej – referuje Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji  
(Druk Nr 76 str 2), 

4) zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso oraz wyznaczenia terminu płatności dla inkasentów – referuje 
Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji  (Druk Nr 76 str 3-4), 

5) udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Żaganiu z dnia 29.07.2016 r. 
na uchwałę nr 137/6/XVI/12 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 23 sierpnia 2012 r. w sprawie 
zasad i trybu korzystania z cmentarza komunalnego w Iłowej – referuje Sekretarz Gminy 
(Druk Nr 76 str 5-12), 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych (Młyńska i 
Traugutta) – referuje  J. Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk 
Nr 77 str  1), 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie zaliczenia dotychczasowych dróg powiatowych do kategorii 
dróg gminnych (Leśna) – referuje  J. Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki 
Komunalnej (Druk Nr 77 str  2), 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenie 
ich przebiegu na terenie miejscowości Iłowa, gmina Iłowa (Dolanowo/Żaków) – referuje  J. 
Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 77 str 3-4), 

9) w sprawie pozbawienia części drogi gminnej kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie 
z użytkowania jako drogi publicznej na terenie miasta Iłowa (Żeromskiego) – referuje  
J. Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 77 str  5), 

10) pozbawienia części drogi gminnej kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie 
z użytkowania jako drogi publicznej na terenie miejscowości Szczepanów – referuje  
J. Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 77 str  8), 

11) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenie ich przebiegu na 
terenie miejscowości Czerna, gmina Iłowa – referuje  J. Kaniecki, Podinspektor w Referacie 
Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 77 str  6-7). 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XXVI sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 
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PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 20.07.2016  r. do dnia 5.09.2016 r. : 

 podpisałem porozumienie z właścicielem działki nr 289/4 w Szczepanowie w związku z 
wejściem z jezdnią drogi gminnej w granice tej działki  podczas realizacji zadania p.n. 
"Kompleksowy program poprawy bezpieczeństwa na drogach gminnych przez przebudowę 
nawierzchni i montaż urządzeń poprawiających bezpieczeństwo- etap I w miejscowościach: 
Borowe, Czyżówek, Szczepanów, Jankowa Żagańska, Konin Żagański, Czerna i Klików”, 

 wydając decyzje zatwierdziłem podziały nieruchomości położonych w m. Iłowa 
oznaczonych działkami nr 64/9 i 159/9, 

 w dniu 29 lipca 2016 r. przeprowadzone zostały I przetargi ustne nieograniczone na 
sprzedaż nieruchomości (gminnych) niezabudowanych położnych w Iłowej ozn. działkami 
nr 78/1, 80/5  ul. Azaliowa oraz nr 352/2 ul. Piaskowa. Przetargi  zakończyły się wynikami 
pozytywnymi. W dniu  24 sierpnia podpisałem z nabywcami tych działek umowy 
notarialne, 

 w dniu 26 sierpnia 2016 roku przeprowadzono przetarg na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej oznaczonej jako działka nr 1/57 położonej w obrębie Konin Żagański w 
Strefie Aktywności Gospodarczej. Do przetargu stanął jeden ofertent i przetarg zakończył 
się wynikiem pozytywnym, 

 podpisałem umowę dzierżawy gruntu na cele rolne nieruchomości położonej w m. Czerna 
oznaczonej jako działka nr 369/19 oraz w m. Klików   oznaczonej działką nr 222, 

 podpisałem umowy użyczenia nieruchomości położonych w obrębie Czyżówek gm. Iłowa 
ozn. działkami nr: 971 i 972 stanowiących własność Gminy Iłowa oraz 965 i 987 
stanowiących własność Skarbu Państwa w zarządzie Nadleśnictwa Żagań. Użyczenie 
nieruchomości następuje w celu przeprowadzenia rekultywacji składowiska odpadów 
stałych oraz jego monitoringu, 

 w dniu 5 września przejąłem nieruchomość zabudowaną  budynkami Szkoły Podstawowej 
w Szczepanowie, 

 podpisałem umowę na podział geodezyjny działki nr 256/2 w Szczepanowie na potrzeby 
sprzedaży budynku dawnej szkoły podstawowej, 

 zlecono zmianę treści tablicy informacyjnej dot. godzin otwarcia PSZOK,  

 zlecono montaż zegara sterującego oświetleniem Parku Dworskiego (dot. wyłączania 
oświetlenia Parku w godzinach zamknięcia Parku, na wniosek Komisji ds. Publicznych, 

 zlecono zakup i montaż kojca dla psa oraz dwóch bud na terenie Oczyszczalni ścieków na 
potrzeby tymczasowego przetrzymania bezdomnych psów, 

 dokonano oględzin dróg gminnych w m. Borowe pod kątem planowanego montażu progów 
zwalniających (do wniosku Funduszu Sołeckiego Borowe), 

 dokonano oględzin terenów zlokalizowanych w m. Borowe pod względem planowanej 
rozbudowy oświetlenia drogowego (do wniosku Funduszu Sołeckiego Borowe), 

 wystąpiłem do Lubuskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Zielonej Górze z 
wnioskiem o wszczęcie z urzędu postępowania administracyjnego w sprawie wpisania do 
rejestru zabytków mozaiki ceramicznej umieszczonej na elewacji budynku handlowego przy 
ul. Żagańskiej (Sklep EKO), 

 zgłosiłem w Komisariacie Policji w Iłowej zniszczenie altany na placu zabaw przy ul. 
Piaskowej, 

 29.07. – wydano zgodę na utwardzenie pobocza w ciągu drogi gminnej nr 001849F w 
Borowem, 
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 29.07. – zaopiniowano pozytywnie projekt stałej organizacji ruchu dla projektowanej 
rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 296 w Iłowej na odcinku ul. Żagańskiej, 

 10.08. –  wydano decyzję na zajęcie pasa drogowego drogi gminnej w związku z 
wykonaniem linii kablowej SN-20 kV i nn 0,4 kV w Kowalicach, 

 10.08. –  wydano decyzję na lokalizację projektowanego przyłącza kablowego do budynku 
mieszkalnego położonego na dz. nr 361/2 położonego przy ul. Zaułek Rybacki w Iłowej, 

 10.08. – wydano decyzję na lokalizację projektowanego przyłącza kablowego do budynku 
mieszkalnego położonego na dz. nr 63/1 w Wilkowiskach, 

 10.08. – wydano decyzję na zajęcie pasa drogowego drogi gminnej w związku z 
wykonaniem włączenia gazociągu PE 90 do czynnej sieci gazowej DN 80 przy ul. 
Żeromskiego, 

 10.08. – uzgodniono przebieg projektowanego przyłącza światłowodowego do stacji paliw 
AS24 zlokalizowanej na działce nr 190/5, 

 12.08. – zamontowano oprawę oświetlenia drogowego  w Borowem, 

 16.08. – Projektant przekazał projekt budowlany „Rozbudowy oświetlenia drogowego ul. 
Żagańskiej w Iłowej, 

 05.09. – wydano decyzję na przebudowę  przejazdu w km 0,716 linii kolejowej  w ciągu 
drogi gminnej nr 0011189F w m. Jankowa Żagańska 

 06.09. – wydano dwie decyzje na lokalizację projektowanego przyłącza  gazowego niskiego 
ciśnienia z rur PE de 40 dla potrzeb budynku mieszkalnego jednorodzinnego  w m. Iłowa ul. 
Traugutta  na działce nr 1182/3 i ul. Piaskowej na działce nr 401,  

 w tym roku obchodzimy 10-lecie partnerstwa gmin Iłowa oraz Jänschwalde. Z tej okazji 
dnia 21 sierpnia br. odbywały się uroczystości w gminie partnerskiej w Jänschwalde. Gminę 
Iłowa reprezentowała kilkunastoosobowa grupa przedstawicieli naszej gminy. W 
historii współpracy Gminy Iłowa i Jänschwalde realizowano liczne projekty z zakresu 
kultury i sportu. 19 sierpnia br. złożyliśmy wniosek w ramach programu Współpracy 
Interreg VA Brandenburgia – Polska 2014-2020 o dofinansowanie inwestycji polegającej na 
budowie drogi dojazdowej do strefy aktywności gospodarczej w Gminie Iłowa. Nasi 
niemieccy partnerzy wsparli wniosek podpisując stosowne dokumenty o dofinansowanie, 

 Gmina Iłowa otrzyma dofinansowanie na realizację zadania pn. Rozwój elektronicznych 
usług dla ludności – tworzenie i wdrożenie interaktywnych usług administracji 
elektronicznej w Gminie Iłowa. Zarząd Województwa Lubuskiego podczas posiedzenia, 
które odbyło się 9 sierpnia br. zatwierdził listę projektów dofinansowanych w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Lubuskie 2020 z przeznaczeniem na: rozwój 
przedsiębiorczości oraz innowacje, rozwój infrastruktury edukacyjnej oraz rozwój 
społeczeństwa informacyjnego. Dzięki odpowiedniej platformie internetowej czynności z 
zakresu: podatków, gospodarki odpadami załatwimy szybciej, dużo prościej i w dużej 
mierze przez internet. Możemy mówić o dużym sukcesie, ponieważ 85% dofinansowanie, 
które otrzymaliśmy (383 tys. 176 zł.) pozwoli na wdrożenie nowoczesnego systemu 
ułatwiającego mieszkańcom, osobom niepełnosprawnym, przedsiębiorcom i instytucjom 
załatwianie urzędowych spraw przez internet. Usługa daje możliwość bieżącego 
sprawdzania podstawy opodatkowania, zaległości, odsetek, kwoty należnych podatków. 
Ułatwia opłacenie wybranych należności poprzez system bankowości internetowej. Pozwala 
także na informowanie mieszkańców i turystów o ważnych wydarzeniach, 

 w dniu 15 lutego br. złożyliśmy wniosek na rozbudowę Szkoły Podstawowej w Iłowej. W 
tej chwili wiemy na pewno, że taka rozbudowa, o którą wnioskowaliśmy w przypadku 
Szkoły Podstawowej im. Lotników Alianckich nie ma sensu, bo pierwotny projekt zakładał 
rozbudowę dzięki, której powstać miało aż 12 sal lekcyjnych, ostatecznie złożyliśmy 
wniosek na dodatkowych 8 sal lekcyjnych, gdyż w sytuacji kiedy rzeczywiście zostaną  
gimnazja za trzy lata wygaszone moim zdaniem to mija się z celem, żeby rozbudowywać aż 
o tyle gabinetów, 
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 jeśli chodzi o realizację robót drogowych, które trwają w tej chwili na terenie gminy to w 
całości została wyremontowana ulica Drzymały w tej części, która była objęta wnioskiem, 

 podobnie jest z ulicą 1 Maja –  jedna część ulicy jest wykonana z masy bitumicznej, a druga 
część jest z kostki bazaltowej plus chodniki, 

 w tej chwili na ulicy Konopnickiej na odcinku od ul. Żeromskiego do ul. Poprzecznej 
wykonano kanalizację deszczową oraz wykonywana jest podbudowa. Z uwagi na 
zachowanie ciągłości komunikacyjnej dalsza część realizowana będzie po zakończeniu 
pierwszego odcinka ul. Konopnickiej,  

 Na ulicy Młyńskiej – wykonano w całości kanalizację deszczową, wykonywane są obrzeża i 
chodniki, 

 na ulicy Żeromskiego przystąpiono do rozbiórki starych obrzeży i rozpoczęto prace przy 
budowie chodników, 

 w zakresie planów złożenia kolejnego wniosku, to biorąc bardzo rygorystyczne i 
specyficzne kryteria (minimalne szerokości jezdni, chodników, lokalizacje urządzeń 
poprawiających bezpieczeństwo itp.) wytypowane zostały ulice: Mickiewicza, Kościelna i 
1-Maja (ew. Drzymały). Obecnie jesteśmy na etapie konsultacji z Urzędem Wojewódzkim 
w sprawie interpretacji kryteriów. Ostateczna decyzja podjęta zostanie po wyjaśnieniach 
naszych wątpliwości co do punktacji. Podobnie jak w roku ubiegłym wystosowaliśmy w 
ubiegłym tygodniu prośbę do Starostwa Powiatowego w Żaganiu, żeby Starostwo 
sfinansowało nam 50% naszego wkładu własnego, tak jak to było zrealizowane w tym roku 
i Zarząd Powiatu wyraził taką zgodę, oczywiście oczekując tego samego z naszej strony. 
Rada Powiatu 12 września br. ma sesję i ma zamiar podjąć uchwałę o pomocy finansowej 
dla Gminy Iłowa w kwocie 300 tys. złotych, 

 droga 296 (inwestycja ZDW):  przez dłuższy okres nie było oczekiwanego postępu robót ze 
względu na konieczność wykonania aneksów do projektu budowlanego. Chodzi o stan 
techniczny mostu, który okazał się w znacznie lepszym stanie niż zakładała to 
dokumentacja, ale również błędna -  założenie co do nośności gruntu pod nawierzchnią, 
która okazała się niewystarczająca. Te dwie sytuacje spowodowały konieczność 
wstrzymania robót i wykonania aneksu do projektu budowlanego. Bez przeszkód 
wykonywane były roboty instalacyjne na kanalizacji sanitarnej. Obecnie trwają prace przy 
wykonaniu chodników, wykonano nową podbudowę i rozpoczęto prace nawierzchniowe 
(bitumiczne), 

 12 sierpnia 2016 została podpisana umowa na realizację na zadanie pod nazwą „Zakup 
szkolnych biletów miesięcznych dla uczniów dojeżdżających z terenu Gminy Iłowa do 
placówek oświatowych  od 1 września 2016 r. do 31 grudnia 2016 r.”  Umowa podpisana z 
Firmę FENIKS V. na kwotę : 157 433,60 zł brutto. W roku 2016 gmina na dowozy szkolne 
wyda 363 118,6 zł, natomiast w 2015 r. wydała 206 934,66 złotych, 

 z dniem 31 sierpnia 2016 r. zakończyła funkcjonowanie Szkoła Podstawowa w 
Szczepanowie, czynności likwidacyjne szkoły wykonywała Pani Urszula Pluta. Mienie 
ruchome zostało przekazane do Szkoły Podstawowej im. Lotników Alianckich w Iłowej, 
natomiast budynek z przynależnym terenem pozostał w zasobie Gminy Iłowa, 

 z dniem 1 września 2016 r. zaczął funkcjonować Zespół Szkół w Iłowej, w skład którego 
wchodzi Szkoła Podstawowa im. Lotników Alianckich w Iłowej i Gimnazjum Jana Pawła II 
w Iłowej, dyrektorem Zespołu jest Pani Beata Laskowska.  
 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny.  
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Ad. II pkt 2 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

1) Panie Burmistrzu, na placu targowym kilka miesięcy temu zamontowano bardzo ładną 
gablotę ogłoszeniową, jednak do tej pory jest pusta, dlatego też wnioskuję do pana 
Burmistrza o umieszczanie w tej gablocie bieżących informacji z działalności gminy, które 
będą przydatne dla mieszkańców. Mieszkańcy będą bardziej zainteresowani czytaniem, a 
nie oglądaniem pustej gabloty. 

2) Odnośnie działalności Ośrodka Pomocy Społecznej: 

 czy w dalszym ciągu w OPS są przyjmowane wnioski 500+, 

 czy te wnioski przyjmuje osoba, która uzyskała to stanowisko w wyniku konkursu, 

 czy jest prawdą, że ta osoba, która prowadziła sprawy 500+ jest obecnie księgową, 

 czy na to stanowisko był przeprowadzony konkurs. 

Pan Mieczysław Jakubowicz –  Radny 

Panie Burmistrzu już kilkakrotnie pytałem, czy istnieje możliwość wydłużenia w jeden wybrany 
dzień w tygodniu czasu pracy Ośrodka Pomocy Społecznej przykładowo od godz. 900 do godz. 1600, 
ponieważ nie wszyscy mieszkańcy w ustalonym czasie godzin pracy nie mogą pójść i załatwić 
sprawy. 

Pani Wiesława Gajda – Radna  

Czy pan Burmistrz może zgłosić prośbę mieszkańców do Narodowego Funduszu Zdrowia o 
zwiększenie limitu na rehabilitację prowadzoną w Iłowej, gdyż dotychczasowe starania w NFZ są z 
miernym efektem i nasi mieszkańcy są zmuszeni jeździć do pobliskiej Gozdnicy, czy Żagania, a 
mogliby korzystać z rehabilitacji na miejscu, bo są takie możliwości tylko jest za mały limit. 

Pan Edward Lesiak – Radny 

1) Zwracam się z prośbą  o wykoszenie poboczy i doprowadzenie naszych poboczy do 
porządku, głównie ze względów bezpieczeństwa. 

2) Na poprzedniej sesji zgłaszałem sprawę przewodów elektrycznych miedzy budynkami 22 – 
23 w Jankowej Żagańskiej, z tego co mi wiadomo przyjechała firma energetyczna, spisała 
protokół i pojechała, a gałęzie na przewodach elektrycznych jak wisiały tak wiszą i 
stwarzają w dalszym ciągu zagrożenie. 

3) Panie Burmistrzem ja z panem osobiście rozmawiałem na ten temat, żeby coś zrobić na 
wjeździe do Jankowej Żagańskiej od strony Mirostowic z tego względu, że nawierzchnia 
drogi się poprawiła, a co za tym idzie prędkości są coraz większe i mieszkańcy budynków nr 
1 i 2 czują się niemal zagrożeni. Tym bardziej, że jeden z sąsiadów rozpoczął działalność 
handlu samochodami i na okrągło ruch jest wzmożony. Mieszkańcy wnioskują o 
spowalniacze, o ograniczenie prędkości. Dlatego proszę, żeby się przyjrzeć temu bardziej 
kompleksowo i w jakiś sposób zaradzić. 

4) Mam prośbę mieszkańców budynków nr 10,11,12 – po obfitych opadach deszczu już 
następuje przeciekanie wody z drogi do posesji, w związku z tym celowym byłoby jeszcze 
w tym roku ze środków bieżących wykorytowania odcinka tej nawierzchni jezdni, 
utwardzenia jej na nowo i doprowadzenia do użytku.  

Pani Ilona Krawczyk – Radna  

1) Mam pytanie od mieszkańców, chodzi o dziury w drodze do państwa Deptuch, czy jest 
możliwość nawiezienia pospółki do załatania, właściciele się zobowiązali, że we własnym 
zakresie są w stanie tam wykonać prace. 

2) Monit o wyczyszczenie poboczy drogi wojewódzkiej przez m. Czerna. 
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3) Prezes Klubu Sportowego zainteresowany jest jak wygląda dalsza sprawa przekazania 
działek koło boiska. 

Pan Tomasz Słomiński – Radny  

Mam pytanie, czy Zarząd Dróg Wojewódzkich podjął już jakąś decyzję w sprawie tego brakującego 
ogniwa drogi Nr 296 , czyli tego odcinka w samym mieście.  

Pan Mirosław Wdowiak – Radny 

1) Chciałbym poddać pod rozwagę zamontowanie monitoringu w narożniku boiska „Orlik” na 
słupie gdzie jest oświetlenie, taka kamera obejmowała by również plac zabaw, a mówię o 
tym dlatego, gdyż te zniszczenia się powtarzają i obawiam się, że będzie coraz gorzej i 
może warto byłoby się zastanowić przy konstrukcji budżetu na przyszły rok, czy nie warto 
byłoby taką kamerę tam zamontować. 

2) Chciałbym też zapytać o wycinkę drzew, które zagrażają bezpieczeństwu, na jakim jest 
etapie. Chodzi mi przede wszystkim o drzewo rozszczepione przy ulicy Ogrodowej przy 
przejściu przez tory prowadzące do Vitrosiliconu,  przy wybiegu dla psów. Tam jest 
rozszczepione drzewo i ta przestrzeń się powiększa, jeden z tych konarów przebiega nad 
chodnikiem, bardzo uczęszczanym i obawiam się, że przy jakiejś wichurze może ten konar 
spaść. Ja to zgłaszałem do Urzędu chyba w miesiącu lipcu i ta sprawa miała być wyjaśniona, 
dlatego chciałbym wiedzieć na jakim etapie jest, gdyż mieszkańcy obawiają się o 
bezpieczeństwo i o to mnie pytają.  

3) Od miesiąca przy placu zabaw przy ulicy Ogrodowej leży drzewo na ogrodzeniu, czy ktoś 
podjął jakieś kroki w kierunku usunięcia drzewa.  

Pan Artur Mutwil – Radny 

1) Chciałbym się dowiedzieć, co z gwarancją na Park, czy coś się dzieje. 

2) Kiedyś wspominałem o drzewach w alei grabowej (suszkach) okazuje się, że roślinność nie 
jest objęta gwarancją, więc warto chyba byłoby je wykopać, czy one stanowią ozdobę i 
atrakcję turystyczną w naszym Parku, już tyle o tym rozmawiamy, a drzewa dalej stoją.  

Pan Waldemar Leszcz – Radny  

Mam prośbę i pytanie zarazem, czy istniałaby możliwość postawienia na wjazdach w miejscowości 
Iłowa tablic informujących o Parku, zabytkach. 
 
Ad. II pkt 3 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  
Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 4 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości   

Pani Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji – poinformowała, 
że w przedstawionym projekcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2017 r. 
zaproponowane zostały stawki podatkowe w nie zmienionej wysokości w stosunku do stawek 
podatkowych obowiązujących w 2016 r. z wyjątkiem: 
 gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – proponowana stawka 0,33 zł za 1 m2 -  
różnica 2 grosze w stosunku do 2016 r.,  

 budynków pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - proponowana stawka 4,69 zł za 1 
m2  - różnica 3 grosze,  
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 budowli wykorzystywanych jako rurociągi i przewody sieci rozdzielczych wody oraz 
wykorzystywanych bezpośrednio do procesu poboru i uzdatniania wody - proponowana stawka 
1,1% wartości - różnica 0,1 %,  

 budowli związanych ze składowaniem nieczystości stałych  proponowana stawka - 2% wartości 
- różnica 1%.  

oraz:  
Z uwagi na zmianę górnej granicy stawki ogłoszonej Obwieszczeniem Ministra Finansów 

zmianie ulega stawka podatkowa dla: 

  gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji i wynosi  2,98 zł. 
W związku z tym, że w projekcie uchwały zaproponowano utrzymanie większości stawek 
podatkowych z roku 2016, a jedynie w niektórych pozycjach nieznaczny ich wzrost, należy 
spodziewać się w roku 2017 (o ile nie zmieni się ilość przedmiotów opodatkowania) wzrostu 
dochodów podatkowych z tytułu podatku od nieruchomości o łączną kwotę około 17.517 zł. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 30.08.2016 r. – 6.09.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2) zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso   

Pani Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji – poinformowała, że z 
uwagi na to, iż podjęta została nowa uchwała w sprawie stawek podatkowych, należy podjąć także 
nową uchwałę w sprawie wprowadzenia poboru podatków w drodze inkasa. Jako inkasentów 
proponuje się sołtysów poszczególnych miejscowości z nie zmienionym wynagrodzeniem za inkaso 
w wysokości 7%. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 30.08.2016 r. – 6.09.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3) wprowadzenia opłaty targowej  

Pani Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji – poinformowała, że 
konieczność podjęcia nowej uchwały o wprowadzeniu opłaty targowej wynika z obniżenia 
maksymalnej stawki opłaty targowej od dnia 1 stycznia 2017 r. z kwoty 758,47 zł dziennie do 
kwoty 751,65 zł. Ponieważ w dotychczas obowiązującej uchwale w § 2 ust. 2 istnieje zapis 
mówiący o tym, że dzienna opłata targowa nie może być wyższa od kwoty 758,47 zł, zapis ten od 
dnia 1 stycznia 2017 r. byłby niezgodny z prawem, stąd konieczność podjęcia nowej uchwały. 
Nowy projekt uchwały w pozostałych swoich zapisach nie wprowadza żadnych innych uregulowań 
w porównaniu z dotychczas obowiązującymi. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 30.08.2016 r. – 6.09.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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4) zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz wyznaczenia terminu płatności dla 
inkasentów  

Pani Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji – poinformowała, że z 
uwagi na to, iż podjęta została nowa uchwała w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, należy 
podjąć także nową uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa. Jako 
inkasentów proponuje się na terenie miasta Iłowa Panią Barbarę Brzezicką i Panią Renatę 
Procyszyn a na terenach sołectw, sołtysów poszczególnych miejscowości z nie zmienionym 
wynagrodzeniem za inkaso w wysokości 25%. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 30.08.2016 r. – 6.09.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 

5) udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Żaganiu z dnia 
29.07.2016 r. na uchwałę nr 137/6/XVI/12 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 23 sierpnia 
2012 r. w sprawie zasad i trybu korzystania z cmentarza komunalnego w Iłowej  

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy –  podobną uchwałę podejmowaliśmy na ostatniej sesji, 
przypomnę tylko, że wówczas odpowiadaliśmy na skargę Wojewody Lubuskiego na tą samą 
uchwalę, czyli regulamin korzystania z cmentarza komunalnego w Iłowej. Przypomnę, że wówczas 
Wojewoda wniósł zastrzeżenia do § 2,5,6,8,9,10 i 11 uznając, że pozostałe zapisy są zgodne z 
prawem. Niezależnie od tej skargi wpłynęła skarga Prokuratora Rejonowego w Żaganiu, który 
analizował wszystkie regulaminy korzystania z cmentarza w okolicy i tym razem Prokurator uznał 
za niezgodne z prawem § 1,2,7 i 16, czyli to co Wojewoda uznał, że jest zgodne z prawem 
Prokurator uznał, że niezgodne i odwrotnie, w jednym tylko przypadku byli zgodni co do § 2.  
Jeżeli teraz mówimy już konkretnie o skardze Prokuratora, zgodnie z treścią uchwały proponujemy 
Państwu uznać za zasadne stwierdzenie nieważności § 1 ( § 1 mówił o lokalizacji cmentarza – 
Prokurator uznał, że oznaczenie gdzie się cmentarz znajduje to nie jest miejsce w regulaminie), 
także proponujemy uznać za zasadną skargę na § 7, gdzie mieliśmy wiele zakazów, a więc już 
wielokrotnie mówiliśmy o tym przy okazji regulaminów, że raczej nie należy używać słowa 
zakazuje się w regulaminach. Prokurator wskazał, że wszystkie te zakazy, o których mówimy są już 
uregulowane w innych przepisach prawnych. Czyli jako Rada nie mamy prawa nic zakazywać, bo 
wszystko co jest zakazane jest uregulowane w innych przepisach. Zgodnie z tym projektem 
uchwały będziemy proponować umorzenie postępowania jeśli chodzi o niezgodność z prawem § 2, 
ponieważ to było przedmiotem skargi już Wojewody Lubuskiego. Natomiast w ogóle nie odnosimy 
się do skargi na § 16 uchwały, bo takiego paragrafu w regulaminie nie ma.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych (Młyńska i 
Traugutta)  

Pan Janusz Kaniecki –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – zmiana w 
uchwale nr 164/3/XXXVIII/02 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 25 września 2002 r. w sprawie 
zaliczenia dróg do kategorii gminnych  ma na celu nadanie prawidłowych nr działkom, które 
stanowią drogi gminne położone w Iłowej przy ul. Traugutta i ul. Młyńskiej. Wymienione w 
uchwale działki : 
- przy ul. Młyńskiej 846/2 i 849/2 powstały w wyniku podziału geodezyjnego działki nr 846 i 849 
na działki nr odpowiednio 846/1 i 846/2 oraz  849/1 i 849/2, 
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- przy ul. Traugutta działka 1169/2 powstała w wyniku podziału geodezyjnego działki nr 1169 na 
działki nr 1169/1 i 1169/2. 
Działki nr 846/1, 849/1 oraz 1169/1 weszły w skład pasa drogowego drogi wojewódzkiej nr 296, 
natomiast działki nr 846/2, 849/2 oraz 1169/2 pozostały drogami gminnymi. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 30.08.2016 r. – 6.09.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie zaliczenia dotychczasowych dróg powiatowych do 
kategorii dróg gminnych (Leśna) 

Pan Janusz Kaniecki –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – zmiana w 
uchwale nr 157/4/XXI/04 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 28 września 2004 r. w sprawie zaliczenia 
dotychczasowych dróg powiatowych do kategorii dróg gminnych ma na celu nadanie prawidłowego 
nr działce, która stanowi drogę gminną położoną w Iłowej przy ul. Leśnej. Wymieniona w uchwale 
działka nr 286/2 powstała w wyniku podziału geodezyjnego działki nr 286  na działki nr 286/1 i 
286/2. Działka nr 286/1 weszła w skład pasa drogowego drogi wojewódzkiej nr 296, natomiast 
działka 286/2 pozostała drogą gminną. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 30.08.2016 r. – 6.09.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz 
ustalenie ich przebiegu na terenie miejscowości Iłowa, gmina Iłowa (Dolanowo/Żaków) 

Pan Janusz Kaniecki –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – zmiana w 
uchwale nr 304/6/XXXVIII/14 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 24 czerwca 2014 r. w sprawie 
zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenie ich przebiegu na terenie miejscowości 
Iłowa, gmina Iłowa  ma na celu nadanie prawidłowego nr działce, która stanowi drogę gminną. W 
maju br. Burmistrz Iłowej zatwierdził podział geodezyjny działki nr 41 na działki 41/1, 41/2 i nr 
41/3. Działka nr 41/2 wydzielona została jako pas drogowy drogi gminnej nr 101128F. Dotychczas 
w zmienianej uchwale była ona opisana jako część działki nr 41, natomiast zmiana ma na celu 
doprecyzowanie nr działki stanowiącej przedmiotową drogę gminną.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 30.08.2016 r. – 6.09.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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9) w sprawie pozbawienia części drogi gminnej kategorii drogi gminnej poprzez 
wyłączenie z użytkowania jako drogi publicznej na terenie miasta Iłowa (Żeromskiego) 

Pan Janusz Kaniecki –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – uchwałą nr 
164/3/XXXVIII/02 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 25 września 2002 r. w sprawie zaliczenia dróg 
do kategorii gminnych do kategorii dróg gminnych została zaliczona droga ozn. działką 807 w 
Iłowej ul. Żeromskiego. W roku 1999 ówczesna Rada Gminy i Miasta w Iłowej w drodze uchwały 
(Nr 59/3/VII/99) wyraziła zgodę na zamianę nieruchomości ozn. działkami nr 806/18,806/19 i 
807/2  stanowiących własność Gminy Iłowa na nieruchomość ozn. działką nr 806/15 będącą w 
użytkowaniu wieczystym osoby fizycznej. Wcześniej dokonano podziału geodezyjnego działki 
drogowej nr 807 na działki 807/1 i 807/2. W celu uregulowania obecnego stanu prawnego 
dokonywana jest zmiana numeracji działki drogowej na nr 807/1. Zgodnie z art.  10 ust.3 ustawy o 
drogach publicznych pozbawienie drogi dotychczasowej kategorii, z wyjątkiem przypadku 
wyłączenia drogi z użytkowania, jest możliwe jedynie w sytuacji jednoczesnego zaliczenia tej drogi 
do nowej kategorii. Pozbawienie i zaliczenie nie może być dokonane później niż do końca trzeciego 
kwartału danego roku, z mocą od dnia 1 stycznia roku następnego. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 30.08.2016 r. – 6.09.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

10) pozbawienia części drogi gminnej kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie 
z użytkowania jako drogi publicznej na terenie miejscowości Szczepanów 

Pan Janusz Kaniecki –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – uchwałą nr 
40/4/VI/03 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 13 marca 2003 r. do kategorii dróg gminnych została 
zaliczona droga położona w granicach działki nr 330 w Szczepanowie. W grudniu 2015 r. 
właściciele działki nr 332/2 zwrócili się z prośbą o sprzedaż części działki nr 330 i 329 w związku z 
powstałą nie z ich winy pomyłką w pomiarach geodezyjnych. Wniosek swój uzasadnili tym, iż w 
roku 1983 r. geodeta wytyczający  granice ich działki popełnił błąd, w wyniku którego szambo 
wybudowane zostało w granicach działki nr 330. Błąd ten został powielony w roku 1989 r. przy 
wykonywaniu pomiarów powykonawczych. Biorąc pod uwagę brak świadomego działania z ich 
strony burmistrz przychylił się do wniosku.  Zgodnie z decyzją Burmistrza Iłowej nr 4/2016 o 
ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego p.n. budowa drogi gminnej został dokonany 
podział  działek 330 i 329 mający na celu uregulowanie zaistniałej sytuacji. Gmina Iłowa nie 
poniosła z tytułu podziału geodezyjnego żadnych kosztów.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 30.08.2016 r. – 6.09.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

11) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenie ich przebiegu na 
terenie miejscowości Czerna, gmina Iłowa 

Pan Janusz Kaniecki –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – zgodnie z art.7 
ustawy o drogach publicznych z dnia 21 marca 1985r. do dróg gminnych zalicza się drogi o 
znaczeniu lokalnym niezaliczone do innych kategorii, stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących 
miejscowym potrzebom, z wyłączeniem dróg wewnętrznych.  
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Zaliczenie do kategorii dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy po zasięgnięciu 
opinii właściwego zarządu powiatu. Ustalenie przebiegu istniejących dróg gminnych następuje w 
drodze uchwały rady gminy. Droga wymieniona w uchwale stanowi własność Gminy Iłowa. Droga 
objęta projektem uchwały stanowi odcinek drogi od drogi wojewódzkiej nr 296 wzdłuż działek, na 
które są przeznaczone pod zabudowę i zabudowanych budynkami mieszkalnymi.   

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 30.08.2016 r. – 6.09.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II pkt 5 
Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  
za przyjęciem protokołu głosowało – 12 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 (A. Mutwil, Fr. Przynoga) 

Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – interpelacja pana Franciszka Przynogi odnośnie tablicy 
ogłoszeniowej przy ulicy Kościelnej jest bardzo słuszna, będziemy się oczywiście starali tą tablicę 
do celów ogłoszeniowych wykorzystywać. Jeśli chodzi o wniosek związany z Ośrodkiem Pomocy 
Społecznej, czy wnioski 500+ są jeszcze przyjmowane, tak oczywiście dzieci się rodzą więc 
wnioski są cały czas przyjmowane na bieżąco. Natomiast jeśli chodzi o to kto te wnioski przyjmuje, 
to jest rzeczywiście ta sama osoba, która była przyjęta na to stanowisko i rzeczywiście jest ta osoba 
w tej chwili zaangażowana w sprawy nie tyle księgowe co kadrowe, przynajmniej z mojej wiedzy 
tak wynika. Konkurs na wolne stanowisko nie został ogłoszony, przesunięto osobę w ramach 
konkursu, który przeprowadził na stanowisko do przyjmowania i rozliczania wniosków 500+, bo 
jak pewnie Państwo się domyślacie wniosków w tej chwili już nie jest tyle jak było na początku. W 
związku z tym ta osoba jest opłacana ze środków budżetu państwa, ale realizuje też obowiązki 
kadrowe.  
Kolejny wniosek, powtórzony przez radnego pana Mieczysława Jakubowicza – ja rozmawiałem z 
panią kierownik OPS o czasie pracy i pani kierownik poinformowała mnie, że oni bardzo często 
zostają po godzinach i OPS często (nie oficjalne) jest otwarty dłużej, ale też stwierdziła, że nie ma 
takiej potrzeby, że nigdy nie miała takiego sygnału, że mieszkańcy nie mogą czegoś załatwić w 
godzinach urzędowania OPS. Zasadne to byłoby wtedy gdyby było takie zapotrzebowanie. Pani 
kierownik OPS poinformowała mnie, że mieszkańcy nigdy takiego zapotrzebowania nie wyrażali. 
Nie mniej pisemnie zwrócę się do pani kierownik o wyjaśnienie tej sytuacji i wówczas Państwu 
przedstawię. Albo zaprosicie Państwo panią kierownik na posiedzenie komisji w celu wyjaśnienia 
sprawy.  
Jeśli chodzi o wniosek dotyczący rehabilitacji i limitów, które otrzymuje Zakład Rehabilitacji w 
Iłowej, to problem jest mi o tyle znany, że prawdopodobnie to polega na tym, że w pobliskiej 
Gozdnicy te limity są podobno większe niż dla Iłowej, a mieszkańców jest dwa razy mniej niż w 
Iłowej. Zakład Rehabilitacji w Gozdnicy obsługuje mieszkańców Gozdnicy, Borowego i wszyscy 
ci, którzy z Iłowej tam pojadą też tam mają za darmo świadczenia wykonywane. Jeżeli mielibyśmy 
wystąpić do NFZ Oddziału Lubuskiego, to musielibyśmy wystąpić z zapytaniem jaka jest zasada 
funkcjonowania tych zakładów rehabilitacji i w jaki sposób są finansowane i wtedy jednocześnie 
wnioskować o ewentualne zwiększenie limitu. Myślę, że z takim zapytaniem możemy wystąpić, jak 
najbardziej jest to zasadne.  
Wnioski sformułowane przez pana radnego Lesiaka – wykoszenie poboczy na wsiach – już 
podpisaliśmy umowę z ZGKiM na wykaszanie poboczy na wsiach i to będzie realizowane.  
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Jeśli chodzi o przewodny elektryczne –  to, że energetyka pojawiła się na tej posesji znaczy, że 
zgłoszenie nasze zostało przyjęte, nie wiemy na jakim teraz jest to etapie. Oczywiście możemy 
złożyć reklamację i być może to poskutkuje, ale myślę, że skoro już byli to w najbliższym czasie to 
zrobią.  
Jeśli chodzi o wjazd od strony Mirostowic do Jankowej musimy przeanalizować co tam zrobić, 
jakie ograniczenie ewentualnie, bo to jest droga gruntowa trudno, żebyśmy tam montowali progi 
zwalniające, czy cokolwiek. Z tego co pamiętam mieszkańcy dopominali się o to, żeby ta droga 
była lepszej jakości, żeby tam się można było swobodnie poruszać.  
Wykorytowanie odcinka jezdni, o której pan wspominał – myślę, że jak będą jakieś środki w 
ramach bieżącego utrzymania dróg, to zrobimy te prace jeszcze w tym roku, jeżeli nie będzie to 
dopiero w przyszłym roku, bo jednak bieżących prac jest sporo jeśli chodzi o drogi.  
Jeśli chodzi o wnioski pani Ilony Krawczyk – dojazd do posesji Państwa Deptuch, o ile ja sobie 
przypominam to jest droga leśna, to nie jest droga Gminy Iłowa. Myśmy wystąpili na początku roku 
do Nadleśnictwa z wnioskiem o przejęcie tej drogi i wielu innych nieruchomości, które są drogami i 
dostaliśmy odpowiedź, że ze względu na złożoność sprawy Nadleśnictwo potrzebuje jeszcze czasu, 
żeby przeanalizować nasz wniosek.  
Jeśli chodzi o pobocza przy drodze wojewódzkiej wystąpimy z pismem do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich o wyczyszczenie poboczy. 
Kolejny wniosek dotyczył przekazania działek w Czernej – wysłaliśmy pismo do Agencji 
Nieruchomości Rolnych w Zielonej Górze w sprawie ustalenia przez nich terminu i miejsca 
spisania umowy notarialnej, ponieważ cała procedura związana z przygotowaniem wszelkich 
dokumentów została przeprowadzona. Sprawa dotyczy nie tylko nieruchomości przekazanych nam 
z Agencji Nieruchomości Rolnych w Czernej, ale również w miejscowości Borowe i w Jankowej 
Żagańskiej.  
Jeśli chodzi o pytanie dotyczące przyszłości niewyremontowanego jeszcze odcinka ulicy 
Żagańskiej jeszcze nie mamy odpowiedzi z Zarządu Dróg Wojewódzkich. Przypomnę, że Zarząd 
Dróg Wojewódzkich zwrócił się do nas z nieoficjalną prośbą, żebyśmy dokonali przeglądu 
kanalizacji deszczowej, która znajduje się w tej drodze, jest to dla nich istotne pod kątem 
ewentualnego projektowania budowy nowej kanalizacji. Zwrócili się z taką grzecznościową prośbą, 
żebyśmy dokonali przeglądu i oni wtedy na podstawie tego przeglądu zrobią dokumentację lub nie 
będą tej kanalizacji deszczowej ruszać. Podejrzewam, że ona jednak wymagałaby kompleksowego 
remontu. Z rozmowy, którą przeprowadziłem przed wakacjami z jednym z dyrektorów w Zarządzie 
Dróg Wojewódzkich wynikało, że mają taki ambitny plan, żeby w przyszłym roku ten remont 
zrobić, a jeżeli nie w przyszłym to na pewno w 2018 roku.  
Jeśli chodzi wniosek pana Mirosława Wdowiaka dotyczący monitoringu przy „Orliku” jest jak 
najbardziej zasadny. W tym roku wykonujemy monitoring na Placu Wolności, koszt umieszczenia 
trzech kamer to jest kwota około 21 tys. złotych. Myślę, że kolejnym krokiem będzie monitoring na 
„Orliku”, bo rzeczywiście w tym miejscu jest potrzebny.  
Jeśli chodzi o wycinkę drzew zagrażających bezpieczeństwu przy ulicy Ogrodowej, to czekaliśmy 
na decyzję Powiatu, którą w ubiegłym tygodniu otrzymaliśmy i zlecenie przekazano dla ZGKiM w 
celu usunięcia drzewa.  
Kolejny wniosek pana radnego Artura Mutwila dotyczy gwarancji w Parku i drzew, które uschły 
jakiś czas temu na alei grabowej – one rzeczywiście powinny być usunięte dawno temu i zastąpione 
nowymi sadzonkami. Kierownik ZGKiM zadeklarował, że to wykona w najbliższym czasie.  
Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– chciałbym dodać to, że zieleń i nasadzenia nie są objęte gwarancją, wyjaśniło się niedawno. 
Obecnie czekamy na uzgodnienie z pracownikiem, który się zajmuje wycinką drzew i w 
najbliższym czasie zaplanujemy nasadzenia. Chciałbym jeszcze uzupełnić wypowiedź na temat 
pytania pana Mirosława Wdowiaka odnośnie drzewa przewróconego na placu zabaw, procedury są 
takie, że my zgłaszamy do Urzędu, Urząd do Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody, natomiast 
Konserwator Przyrody nie ma wyznaczonego terminu na przyjazd i sporządzenie protokołu. Każdy 
wywrot musi być zgłoszony do Konserwatora Przyrody, tak też postąpimy w tym przypadku, jeżeli 
będę miał zgodę, to niezwłocznie usuniemy to przewrócone drzewo.  
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Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o gwarancję na Park, to jesteśmy na bieżąco. 
Wykonawca zapewnił, że jutro przyjedzie.  

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– ja dzisiaj telefonicznie z tym panem rozmawiałem, ale to jest jego kolejne zapewnienie, że będzie.   

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – sprawa z tym 
wykonawcą wygląda w ten sposób, że po którymś naszym wezwaniu w końcu odezwał się, 
przyjechał, jeszcze raz zrobiliśmy oględziny, spisaliśmy protokół, w którym się zobowiązał, że do 
końca września br. roboty zostaną wykonane. Ostatnio kontaktował się również z nami w sprawie 
polecenia miejscowego przedsiębiorcy, który mógłby zająć się tymi naprawami. Również 
kontaktował się w sprawie dostępu do energii elektrycznej na potrzeby tych napraw, więc myślę, że 
ten jeden dzień do jutra możemy jeszcze poczekać i sprawdzić, czy jest wiarygodny. Jeśli okaże się, 
że jest niewiarygodny, to już mam opinię pani Mecenas, że nie będziemy musieli najpierw 
sporządzać kosztorysu i występować do ubezpieczyciela, tylko będzie mogli od razu wprowadzić 
wykonawcę na naprawy i kosztorysem powykonawczym wystąpić do ubezpieczyciela o zwrot 
poniesionych nakładów. Tak więc jeżeli jutro wykonawca się nie pojawi, to my jesteśmy gotowi do 
napraw, a rozliczenie będzie powykonawczo z wystąpienia do ubezpieczyciela.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odpowiadając na  wniosek pana  Leszcza – zamówiliśmy 
jeszcze przed wakacjami dwie tablice informujące o Parku, jedna miała stanąć przy remontowanej 
drodze nr 296 od strony Żagania, ale z uwagi na remont jeszcze przez jakiś czas tam nie stanie, a 
druga miała stanąć albo na ulicy Traugutta albo na skrzyżowaniu ulic Traugutta z Kolejową, ale 
firma, która wykonywała te tablice przysłała tak beznadziejne projekty, że musieliśmy się 
zdecydować na wybór innej i w tej chwili czekamy na projekty.  

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XXVI sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 14  stron, ponumerowanych od 1 do 14. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 1500 do godz. 1740. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 
 
 
 


